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مصاحبهسرمقاله

نگاهتحولیبهسودالمپینها
اظهارات احمد دنیامالی در مراسم روز کشتی و نوع نگاه تحول گرای او به ورزش 
کشور بیش از همه فدراسیون های المپیکی را خوشحال کرد. اینکه وزیر جدید 
ورزش در نخستین سخنرانی در جمع ورزشی ها قول می دهد که در المپیک 
لس آنجلس با استفاده از همه ظرفیت های ورزش ایران در همه رشته ها و در 
تاریخ ادوار المپیک ها بدرخشیم بسیار امیدوارکننده است. البته همین جا باید 
متذکر شویم رسیدن به این هدف کاری سخت و طاقت فرساست. هم دولت 
باید نگاه ویژه ای به ورزش قهرمانی به خصوص بودجه مجزا برای المپیک ها و 
به طور خاص المپیک 2028 لس آنجلس داشته باشد، هم مجلس و نمایندگان 
باید با زاویه دید جدیدی به مسأله ورزش قهرمانی و حضور کاروان ایران در 

المپیک ها، بودجه قابل تأمل و قابل دفاعی تصویب کنند.
اشاره درست دیگر دنیامالی مدال آوری ایران تنها در دو رشته کشتی و تکواندو 
در پاریس بود که به نوعی برای آینده ورزش کشور تهدید به حساب می آید. با 
نگاه تحول گرا در ورزش در مرحله اول باید یک طرح بلندمدت برای حداقل 
سه المپیک بعدی تدوین شود. رشته های وزنه برداری، تیراندازی، ژیمناستیک، 
سنگ نوردی، شمشیربازی سابر و حتی رشته های پرتابی دوومیدانی که امکان 
بیشتری برای مدال آوری دارند باید از امکانات بیشتری و در حد المپیک ها 
بهره مند شوند. در نقطه مقابل فدراسیون های ناکام و رشته هایی که در بین 
المپین ها در قعر جدول بودند از لیست دریافت بودجه المپیک حذف شوند.
درباره کشتی و تکواندو نیز به عنوان گل سرسبد ورزش کشور و مایه مباهات 
کاروان ایران ابتدا باید شرایط دریافت همه سهمیه های ممکن برای المپیک 
تزریق بودجه به طور تصاعدی  با  2028 لس آنجلس فراهم شود و سپس 
اینکه  یابد. مهم ترین دلیل  افزایش  تکواندو  و  12 مدال کشتی  مرغوبیت 
می توانیم به افزایش مرغوبیت مدال های این دو رشته دل ببندیم جوان بودن 
هر سه تیم کشتی فرنگی، تکواندو و کشتی آزاد است. یعنی این المپین های 

غرورآفرین به راحتی برای دو المپیک بعدی هم توان مدال آوری دارند.
شاید استفاده از قهرمانان نام آشنای رشته های المپیکی در رأس فدراسیون های 
المپیکی همانند کشتی و تکواندو راهکار مناسب دیگری باشد تا مانند دبیر و 
ساعی تمام فراز و فرود های یک قهرمان المپیک را با پوست و گوشت خود 
احساس کنند. متأسفانه برخی فدراسیون ها مدیرانی دارند که درک درستی 
از ورزش قهرمانی و به خصوص حضور در رقابت های المپیک ندارند و همین 

مسأله کار قهرمان مدعی مدال در المپیک را سخت و دشوار می کند.
برای پیمودن مسیر المپیک یک دوره چهار ساله مانند برق و باد می گذرد و 
کسانی در المپیک بعدی موفق هستند که بلافاصله بعد از پاریس استارت 
آماده سازی قهرمانان و تیم های ملی را برای 2028 زده اند. بی تردید برای ما 
اولویت بعد از کشتی با نتایج درخشان 63 درصد کل مدال آوری کاروان ورزشی 
ایران در ادوار مختلف المپیک و تکواندو که آمار خیره کننده حضور چهار 
المپین و چهار مدال مرغوب را در 2024 به ثبت رساند، وزنه برداری است که 
هم امکان حضور شش ورزشکار در المپیک بعدی را برای ما فراهم می کند هم 
با توجه به شرایط قهرمانان مدال آور ما در وزنه برداری مردان در لس آنجلس 
می تواند در سبد مدال آوری ما قرار گیرد. بررسی شرایط استخدام یک مربی 
کارکشته و صاحب رزومه قوی المپیکی می تواند برای چهار سال آینده راهگشا 
باشد. اگر با استخدام یک مربی کارنامه دار خارجی بتوانیم از میدان وزنه برداری 
المپیک بعدی مدال های مرغوب صید کنیم، بکارگیری مربیان صاحب سبک 

و نامدار جزو اولویت های این رشته خواهد بود.
تذکر این مهم ضروری است فاصله ها آنقدر در المپیک ها کم شده که اگر قرار 
است برنامه ویژه و خاص برای سنگ نوردی، ژیمناستیک، سابر، تیراندازی، 
وزنه برداری و حتی کشتی و تکواندو اجرا شود فردا دیر است و از همین امروز 
باید کارها آغاز شود. چشم برهم بزنیم وارد مسابقات رنکینگ دار و گزینشی 
المپیک شده ایم و خیلی زود باید مهیای فرستادن تیم ها برای انتخابی المپیک 
لس آنجلس باشیم. منتظریم تا نتیجه اقدامات عملی دلسوزان و مدیران 

عالیرتبه ورزش را در رشته های المپیکی ببینیم.

برش

غلامرضا محمدی: برای موفقیت 
از خودگذشتگی نیاز است

غلامرضا محمدی سرمربی 
تیم ملی کشتی آزاد جوانان با 
اشاره به تجربه 20ساله اش در 
مربیگری، از خودگذشتگی را 

راه مهم رسیدن به موفقیت 
دانست. محمدی به عنوان 

مدیرتیم های پایه کشتی آزاد 
گفت: »همیشه گفته ام در 

کار نباید منم داشته باشیم، 
باید از خودگذشتگی داشته 

باشیم تا موفق شویم و 
مهم ترین مسأله این است 

که تعامل باید در بین تمامی 
رده های تیم های ملی تداوم 

داشته باشد.« محمدی با 
تأکید بر اجرای کامل چرخه 

انتخابی تیم ملی در جوانان 
ادامه داد: »یکی دیگر از 

راه های موفقیت در کنار 
برگزاری اردوهای مشترک رده 

سنی جوانان و بزرگسالان، 
اجرای کامل چرخه انتخابی 

است؛ موضوعی که 
فدراسیون تلاش کرد کامل 

اجرا شود.«

داودعطایی

روزنامهنگار

با این ترفندها محرومیت محمدی کم نمی شود

چالش تیم ملی برای برگزاری 
بازی در ورزشگاه ذوب آهن

سهمیه های پرسپولیس 
در تیم ملی محفوظ است
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 نبی: فولاد شهر تأیید شد 
نگران چمن نباشید

یاسین سلمانی 
سورپرایز قلعه نویی؟

هواداران مطمئن باشند  
کاستی ها کمتر می شود

 نکونام: با همه وجود 
برای استقلال می جنگیم
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در آسیا طرفدار هر دو تیم 
استقلال و پرسپولیس هستم

 پیام گاریدو 
به آقای مدیرعامل

سلیمی: می خواهم 
رونالدو را ببینم

 قلی زاده نیاید
یک مهاجم نوک می خواهم

ی  تیم ها رفنی  د کا هنگی  هما جلسه 
علیرضا  با  فرنگی  و  آزاد  کشتی  ملی 
ر  د  ، کشتی ن  سیو ا ر فد ئیس  ر بیر  د
فدراسیون کشتی برگزار شد. در این 
جلسه غلامرضا محمدی مدیر تیم های 
آزاد  کشتی  تیم  سرمربی  و  پایه  ملی 
جوانان، پژمان درستکار و حسن رنگرز 
سرمربیان تیم های ملی آزاد و فرنگی، 
حمید باوفا و محسن سوریان سرمربیان 
کشتی  نوجوانان  و  جوانان  رده های 
انستیتو  امیری رئیس  فرنگی، جاسم 
سازمان  رئیس  یاری  حمید  و  کشتی 
لیگ و برگزاری مسابقات فدراسیون 

کشتی حضور داشتند. 
هماهنگی  و  تعامل  برای  نشست  این 
برگزار  ملی  تیم  کادرفنی  اعضای  بین 
از  یکی  الان  شاید  که  موضوعی  شد. 
بیر  د علیرضا  ی  نی ها نگرا ین  مهم تر
درستکار  پژمان  درحالی  دبیر  باشد. 
را به عنوان سرمربی تیم ملی کشتی 
انتخاب کرده که همه در جریان  آزاد 
محمدی  غلامرضا  با  او  نظر  اختلاف 

آزاد جوانان قرار  سرمربی تیم کشتی 
دارند. این روزها علیرضا دبیر به دنبال 
را برطرف  آنها  تا اختلاف  راهی است 
کند و یا حداقل کم کند تا بتواند از هر 
تیم ملی استفاده  کادرفنی  نفر در  دو 
کند. کاری که به نظر دشوار می آید اما 
غیرممکن نیست و می توان راهی برای 
آن پیدا می شود. برگزاری این جلسه هم 
برای برقراری یک تعامل بین کادرفنی 
در تمامی رده ها بود. صحبت های دبیر 
هم در همین راستا بود که همه باید 
برای کشتی کار کنند: »در کشتی منم 
نداریم، کشتی آزاد و فرنگی هم نداریم 
و باید در کنار هم دست به دست هم 
بدهیم تا مجموعه کشتی کشور موفق 
باشد.« دبیر ادامه داد: »المپیک 2028 
را داریم و باید از همین حالا سرمربیان 
رده های مختلف بر اساس سند توسعه، 
برنامه های اجرایی خود را به فدراسیون 
تحویل بدهند، قطعاً ترکیب تیم ایران 
در 4 سال آینده از همین کشتی گیران 
نوجوان و جوان بسته می شود و باید 

تمام تلاش خود را برای آماده سازی آنها 
به کار ببندید.«

 حسن رنگرز: موفقیت های کشتی 
مدیون زحمات فدراسیون بود

حسن رنگرز سرمربی تیم ملی کشتی 
ره  با ر د که  تی  یعا شا ز  ا بعد  فرنگی 
استعفای او به راه افتاده بود، در این 
سرمربی  ز  رنگر شد.  حاضر  نشست 
به  ره  شا ا با  فرنگی  کشتی  ملی  تیم 
حمایت های فدراسیون کشتی و نقش 
گفت:  ملی  تیم  موفقیت های  در  آن 
»فدراسیون همه امکانات نرم افزاری و 
سخت افزاری را در اختیار ما گذاشت 
خیر  ا ی  فقیت ها مو به  نستیم  ا تو تا 
در  جوانان  حضور  کنیم.  پیدا  دست 
بزرگسالان بسیار با اهمیت است و ما 
سود آن را در پاریس بردیم. این مسیر 
در آینده باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد 
و تلاش می کنیم که در المپیک آتی اکثر 
کشتی گیران ما از همین ترکیب فعلی 

تیم ملی جوانان باشد.«

برگزاریجلسههماهنگیکادرهایفنیبارئیسفدراسیونکشتی

به دنبال راهی برای تعامل

عقبنشینیرونالدو:
درالنصرخداحافظیمیکنم

ســـتاره پرتغالـــی در گفت وگویی که روز دوشـــنبه داشـــت 
مدعی شـــده بود هنوز تصمیمی بـــرای خداحافظی از تیم 
ملـــی کشـــورش نـــدارد و زمانی که ایـــن تصمیـــم را بگیرد، 
هیچ کس از آن مطلع نخواهـــد بود و همچنان تمایل دارد 
کـــه در این بـــازه زمانی به تیم ملـــی پرتغال برای رســـیدن 
بـــه اهدافش و حضـــور در جام جهانـــی 2026 کمک کند.

ایـــن اظهـــارات واکنش های بســـیاری را به همراه داشـــت 
و باعث شـــد کـــه طرفـــداران او از اینکه فعلاً قرار اســـت از 
حضـــورش در میادیـــن لذت ببرند خوشـــحال باشـــند اما 
ایـــن بازیکن حـــالا صحبت های دیگری را مطـــرح کرده که 
نشـــان می دهد فرصـــت زیادی تـــا پایـــان دوران فوتبالش 

باقی نمانده اســـت.
 NOW رونالـــدو در گفت وگو با شـــبکه تلویزیونـــی پرتغالی
در پاســـخ به ســـؤالی درباره بازنشســـتگی اش گفت: »من 
نمی دانم که این اتفاق بـــه زودی رخ خواهد داد یا حتی دو 
یا ســـه ســـال دیگر فرصت خواهم داشـــت. اما به احتمال 
زیاد در النصـــر از دنیای فوتبال خداحافظـــی خواهم کرد. 
این تیم بسیار خوب اســـت و من در آن خوشحال هستم. 
در اینجا احســـاس خوبی دارم. هم از حضور در این کشور 
راضی هســـتم و هم از شـــرایطی که لیگ عربستان دارد. به 
همین دلیل اســـت که می گویم به احتمـــال زیاد می توانم 
دوران فوتبالـــم را در النصـــر بـــه پایـــان ببرم. مـــن اینجا از 
حضور در لیگ عربســـتان خوشحال هســـتم و می خواهم 

فعـــلاً به این مســـیر ادامه دهم.«

حیدری:زمینورزشگاهامامرضا)ع(
خیلیهمبدنیست

تیم های فوتبال اســـتقلال تهران و پرسپولیس دو نماینده 
ایران در رقابت های لیگ نخبگان آسیا محسوب می شوند 
اما هنوز ورزشـــگاه میزبـــان دیدارهای خانگـــی این دو تیم 
برای میزبانی از حریفان آســـیایی خود مشـــخص نیست. 
هـــر دو باشـــگاه امیـــدوار بودنـــد کـــه ورزشـــگاه آزادی بـــه 
مســـابقات آســـیایی آنها برســـد اما بـــا شـــرایط موجود نه 
تنهـــا ورزشـــگاه آزادی بلکـــه ورزشـــگاه تختـــی هـــم آماده 
ایـــن مســـابقات نخواهـــد شـــد تـــا هـــر دو تیم بـــا چالش 
جـــدی بـــرای تعییـــن ورزشـــگاه جهـــت انجـــام بازی های 
خـــود روبـــه رو شـــوند. محســـن حیـــدری، دبیـــر هیـــأت 
فوتبـــال اســـتان خراســـان رضـــوی در خصـــوص وضعیت 
ورزشـــگاه امام رضا)ع( مشـــهد برای میزبانی از اســـتقلال 
و پرســـپولیس گفـــت: »متولی این ورزشـــگاه تربیت بدنی 
آســـتان قدس رضوی اســـت اما تـــا جایی که اطـــلاع دارم 
ایـــن ورزشـــگاه تمـــام تأییدیه هـــای کنفدراســـیون فوتبال 
آســـیا )AFC( بـــرای انجام بازی هـــای بین المللـــی را دارد 
و مشـــکلی در این زمینه نیســـت.« او در رابطـــه با کیفیت 
چمـــن ورزشـــگاه امام رضا)ع( افـــزود: »آن طـــور که برخی 
از رســـانه ها بـــه آن اشـــاره کرده انـــد کیفیـــت چمـــن این 
ورزشـــگاه خیلـــی هم بـــد نیســـت اما اگـــر بنا بـــه برگزاری 
بازی های اســـتقلال و پرســـپولیس باشـــد قطعاً چمن این 
ورزشـــگاه مورد ترمیم قـــرار خواهد گرفت تـــا در این زمینه 

هم مشـــکلی بـــه وجـــود نیاید.«
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الفتی و علیپور پاداش و تجهیزات می گیرند

 مناف هاشمی: ناهید کیانی
پاداش طلا می گیرد

هنرمنداندرتمرینآبیها

عکسیادگاریحجازیفربااستقلالیها

هنرمندان در تمرین آبی ها

عکس یادگاری 
 حجازی فر 

با استقلالی ها

عصر دیروز تمرین استقلال شاهد حضور چهره های هنرمند کشورمان بود.در میان 
از  ایفای نقش در بسیاری  با  میهمانان چهره هادی حجازی فر که در سال های اخیر 
فیلم های مهم تحسین علاقمندان به سینما را برانگیخته بسیار شاخص تر بود. به جز 
هادی حجازی فر هنرمندانی همچون علی صالحی، امیر غفارمنش، سعید ترابی، پیمان 
طالبی، سامان صفاری، نیما شاهرخ شاهی، محمدعلی حضوری، پیام احمدی نیا، مهدی 

دانایی و پویا امینی در تمرین حضور داشتند و با استقلالی ها عکس یادگاری گرفتند. 

او را که می بینم، یاد خولیو کروز می افتم

 استراماچونی: دایی درباره طارمی 
درست می گوید

گفت وگوی خبرگزاری فرانسه با غول مهربان ایرانی

مهـرزاد: والیبال نشسته به من کمک زیادی کرد

افشاگری فوق تخصص جراحی شانه از مشکلات کتف یزدانی

8
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 پیاتزا و خاویر وبر
دو گزینه نهایی تیم ملی والیبال

گاریدو دوباره 
ترکیبش را 

متحول می کند

بلانکو در 
ترکیب استقلال 

در خوزستان

 احمدزاده جانشین سروش
خدابنده لو و صادقی در ترکیب اصلی

 پروژه بازگرداندن 
گوستاوو به نتیجه رسید
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